■ 嘉賓主持人簡介 Biography of Convenor



2008年12月8日 (星期一) Monday, 8 December 2008

專業嘉賓團環節主持人 Convenor of Expert Panel Discussions—香港特別行政區廉政公署貪污問題諮詢委員會主席史美倫議員, SBS, JP The Honourable Laura M. CHA, SBS, JP, Chairman, Advisory Committee on Corruption, Independent Commission Against Corruption, Hong Kong Special Administrative Region

史美倫女士現為香港上海滙豐銀行有限公司副主席及中華人民共和國香港特別行政區行政會議非官守成員。史女士為香港地區第十一屆全國人大代表,中國人民政治協商會議上海市第十一屆常委會委員及中國證券監督管理委員會國際顧問委員會副主席。史女士於2001年獲委任為中國證券監督管理委員會副主席,為中國首位來自境外的副部級官員,2004年卸任回港。史女士於1998至2001年任香港證監會副主席,並於80年代在美國三藩市及香港任執業律師。

史女士為耶魯大學米爾斯坦公司管治中心顧問委員會成員,大學教育資助委員會主席及香港廉政公 署貪污問題諮詢委員會主席。

史女士於2001年獲頒香港特別行政區銀紫荊星章以表揚她在社會服務方面的貢獻,並於2002年獲香港科技大學頒授名譽法學博士學位。

Mrs Laura CHA is the Deputy Chairman of The Hongkong & Shanghai Banking Corporation Limited and an Executive Council Member of the Hong Kong Special Administrative Region PRC. She is a Hong Kong Delegate to the 11th National People's Congress PRC, a Member of the Standing Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference Shanghai Committee, and Vice Chairman of the International Advisory Council of the China Securities Regulatory Commission, which she also served as Vice Chairman from 2001 to 2004. She was the first person outside mainland China to join the PRC Government at the vice-ministerial level. Mrs CHA was Deputy Chairman of Hong Kong's Securities and Futures Commission from 1998 to 2001. She practiced law in San Francisco and Hong Kong in the 1980s.

Mrs CHA is a member of the Advisory Board of the Millstein Center of Corporate Governance and Performance at the Yale University. She is also Chairman of the University Grants Committee and Chairman of the Advisory Committee on Corruption of the Independent Commission Against Corruption in Hong Kong.

Mrs CHA was awarded a Silver Bauhinia Star in 2001 by the Hong Kong Government for her public service, and an Honorary Doctoral Degree in Law in 2002 by the Hong Kong University of Science and Technology.